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Protokół Nr XXIX/22 

z sesji Rady Gminy Hajnówka 

w dniu 13 maja 2022 roku 

w sali Nr 12 Urzędu Gminy Hajnówka 

(początek sesji - godz. 13:00 koniec – godz. 15:15)  

 

 

Do punktu 1-go. Otwarcie obrad XXIX sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Gminy Hajnówka 
Jarosław Kot. Poinformował, iż obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja obrad jest dostępna w sieci Internet a nagranie z 
sesji zamieszczone zostanie na stronie Gminy Hajnówka. Uczestnictwo w sesji jest 
jednoznaczne z upublicznieniem wizerunku i danych osobowych. Stosowna klauzula 
informacyjna zamieszczona została na stronie Urzędu Gminy Hajnówka oraz na drzwiach sali 
obrad. Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu) Przewodniczący stwierdził, że w 
obradach udział bierze 14 radnych, co stanowi ilość, przy której Rada Gminy może 
obradować i podejmować prawomocne uchwały. Powitał przybyłych na sesję w osobach: 
Panią Wójt Gminy Hajnówka, zebranych Radnych, Sekretarza Gminy, Panią Skarbnik, Panią 
Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Dubinach, Panią Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej, Kierownika Referatu Inwestycji, Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Dubinach, Sołtysów oraz mieszkańców Gminy i Miasta, którzy mogą oglądać transmisję za 
pośrednictwem Telewizji Kablowej.  
   
  
Do punktu 2-go. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad XXIX sesji Rady Gminy 
(załącznik Nr 2 do Protokołu) w brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad XXIX sesji Rady Gminy Hajnówka. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu protokołu z XXVIII Sesji Rady 

Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań 

między  sesjami. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 
6. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy za 2021 rok. 

6.1. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy;  
6.2. Debata; 
6.3. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Hajnówka wotum 

zaufania. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok i 

sprawozdania finansowego z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok.  
7.1. Przedstawienie sprawozdań; 
7.2. Zapoznanie się z opinią i wnioskiem Komisji Rewizyjnej oraz opinią RIO; 
7.3. Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
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wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu; 
7.4. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

8. Powzięcie uchwał: 
8.1. w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Hajnówka o uznanie 

lasów stanowiących własność Skarbu Państwa za ochronne; 
8.2. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok;  
8.3. w sprawie ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży radnych; 
8.4. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych; 
8.5. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom 

Ochotniczych Straży Pożarnych; 
8.6. w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/226/22 Rady Gminy Hajnówka z dnia 

18 marca 2022 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości; 

8.7. w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie przebiegu ścieżki rowerowej 
wzdłuż drogi wojewódzkiej na odcinku Hajnówka-Białowieża; 

8.8. w sprawie odwołania skarbnika Gminy Hajnówka; 
8.9. w sprawie powołania skarbnika Gminy Hajnówka.  

9. Zapoznanie się z Informacją z realizacji uchwał Rady Gminy Hajnówka podjętych od 
października 2021 r. do kwietnia 2022 r.  

10. Zapoznanie się z Oceną Zasobów Pomocy Społecznej za 2021 rok. 

11. Zapytania i wolne wnioski.  
12. Zamknięcie obrad XXIX Sesji Rady Gminy Hajnówka.  

 
 Przewodniczący poinformował, iż dnia 5 maja 2022 r. wpłynął wniosek (załącznik Nr 3 do 

Protokołu) Wójt Gminy Hajnówka o uzupełnienie porządku obrad przez wprowadzenie pod 
obrady projektu uchwały w sprawie udziału Gminy Hajnówka w opracowaniu i realizacji 
Lokalnej Strategii Rozwoju Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Puszcza Białowieska” na 
lata 2021-2027, co zostało podyktowane koniecznością podjęcia uchwały, w której Gmina 
Hajnówka deklaruje kontynuowanie członkostwa w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania 
„Puszcza Białowieska” oraz włączenia się w proces tworzenia lokalnej strategii rozwoju 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Puszcza Białowieska”. Przewodniczący skierował 
pytanie do Radnych: „Czy są jeszcze jakieś propozycje do porządku obrad?”. Propozycji nie 
było. Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Pani Wójt. W głosowaniu udział 
wzięło 14 Radnych. Za wprowadzeniem głosowali wszyscy Radni. Przewodniczący 
poinformował o konieczności przegłosowania porządku obrad. Do głosowania nie doszło, ze 
względu na problemy techniczne systemu głosowań. Po długiej chwili oczekiwania 
Przewodniczący poinformował o konieczności przegłosowania raz jeszcze wniosku Wójt.     
Za głosowali wszyscy Radni. Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad przez 
głosowanie imienne. W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. ZA - głosowali wszyscy Radni. 
Sporządzony imienny wykaz radnych z odnotowanymi wynikami głosowania stanowi      
Załącznik Nr 4 do Protokołu.  
 Przewodniczący przywitał przybyłych po rozpoczęciu posiedzenia gości. Pana 
Nadleśniczego Mariusza Agiejczyka oraz Inżyniera Nadzoru Nadleśnictwa w Hajnówce 
Krzysztofa Zamojskiego. 
 
Do punktu 3-go. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu  protokołu z  XXVIII 
Sesji Rady Gminy.  
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 Przewodniczący poinformował, iż do dnia dzisiejszego nie wpłynęły uwagi do Protokołu 
z XXVIII sesji Rady Gminy Hajnówka. Dodał, iż Protokół z XXVIII sesji został przyjęty. 
   
 
Do punktu 4-go. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i 
zapytań między sesjami. 
 Przewodniczący poinformował, iż w okresie między sesjami nie wpłynęły interpelacje i 
zapytania radnych.  Poinformował, iż cyt.:„ w dniu 21 marca 2022 roku wpłynął wniosek Pani 
Walentyny Biryłko Przewodniczącej Komisji Rolnictwa, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
adresowany do Pani Wójt Gminy Hajnówka z adnotacją do wiadomości Przewodniczącego 
Rady Gminy, w którym to wniosku poinformowała o rezygnacji z pełnienia funkcji 
przewodniczącej komisji. W dniu 11 kwietnia 2022  roku odbyło się posiedzenie Komisji, 
podczas którego członkowie Komisji rozpatrzyli złożony wniosek,  pozytywnie zaopiniowali i 
w głosowaniu wybrali nowego  Przewodniczącego, którym został Radny Łukasz Treszczotko. 
W imieniu własnym, a także Radnych ja chciałbym podziękować Pani Walentynie Biryłko, 
która piastowała tą funkcję Przewodniczącej Komisji Rolnictwa, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego naszej Gminy przez wiele lat. Pani Radna poświęciła dużo czasu, dużo swojej 
wiedzy, która była potrzebna do prowadzenia tej komisji. Komisja była wzorowo 
prowadzona, były pokazywane i błędy i trzeba było poprawiać pewne rzeczy. Przez tyle lat 
można było dużo wyciągnąć wniosków, a także można było dużo się nauczyć. Także Pani 
Radna ja chciałem podziękować. Jest Pani dalej ... pełni Pani funkcję wiceprzewodniczącej 
myślę, że dalej będzie Pani pracowała na rzecz gminy i naszych mieszkańców i bardzo, bardzo 
serdecznie Pani dziękuję. Wszystko ma swój początek i koniec  i chciałem pogratulować 
nowemu Przewodniczącemu Komisji. Jest to Pan Łukasz Treszczotko, młody człowiek z 
nowym wyzwaniem i gratuluję Łukasz i mam nadzieję i nie tyle, że nadzieję, ale jestem 
pewien, że podołasz temu wyzwaniu”. 
 
 
Do punktu 5-go. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 
sesjami. 
 Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz zabierając głos poinformowała o działaniach 
podejmowanych między sesjami. Cyt.:”Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 
Sołtysi i Mieszkańcy. W ostatnim okresie uczestniczyłam w walnym zebraniu członków 
Lokalnej Grupy Działania Puszcza Białowieska. Odbyło się kolejne spotkanie konsultacyjne w 
sprawie ścieżki rowerowej Hajnówka-Białowieża. Brałam również udział w uroczystym 
przekazaniu obowiązków kierownika składu Hajnówka, jak również uczestniczyłam w 
obchodach 82 rocznicy zbrodni katyńskiej i 12 rocznicy katastrofy smoleńskiej w kościele 
Mniszek Klarysek od Wieczystej Adoracji. Natomiast 10 kwietnia złożyłam kwiaty pod tablicą 
pamiątkową świętej pamięci  Arcybiskupa Mirona w cerkwi dolnej Soboru Świętej Trójcy. 
Odbyła się narada techniczno-gospodarcza dotycząca projektów pól na lata 2022-2031  dla 
leśnictw naszego regionu. Uczestniczyłam w posiedzeniu Zarządu Stowarzyszenia 
Samorządów Euroregionu Puszcza Białowieska oraz walnym zgromadzeniu Stowarzyszenia. 
Odbyły się również obchody 231 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. Uczestniczyłam  
zarówno w liturgiach świętych jakże w uroczystościach cywilnych. Brałam udział w 
powiatowych obchodach dnia  strażaka i 30-leciu Państwowej Straży Pożarnej. Ponadto  
chciałam powiedzieć, że w ostatnim okresie rozpoczęły się już prace inwestycyjne. I tak 
zrealizowano zadania inwestycyjne pod nazwą rozbudowa oświetlenia ulicznego w 
miejscowości Nowosady, Borysówka i Mochnate. Wartość zadania przeszło 60 tysięcy. 
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Rozpoczęto również realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą  budowa wiaty na 
potrzeby punktu selektywnej zbiórki odpadów w Starym Berezowie i wartość zadania 
przekracza 334 tysiące. Złożyliśmy również wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na 
wykonanie remontu bieżącego nawierzchni dróg żwirowych i gruntowych na terenie Gminy 
Hajnówka na kwotę 62 tysięcy. Ponadto chciałabym dodać, że 30 marca trochę z poślizgiem, 
ale przekazaliśmy teren pod przebudowę drogi Lipiny-Dubiny, natomiast prace rozpoczęły się 
19 kwietnia i rozpoczęły się najpierw prace dotyczące budowy kanalizacji deszczowej i 
przebudowy instalacji  istniejącej kanalizacji ściekowej. Muszę dodać, że prace prowadzone 
są na terenie objętym projektem, który był przygotowany 4 lata. To jest bardzo ważne, 
ponieważ po 4 latach, czy w ciągu tych 4 lat bardzo dużo osób dokupiło gdzieś tam działki, 
pobudowali się przy jakiejś innej drodze, która nie była ujęta w tym projekcie i po prostu 
jestem zasypywana dużymi zapytaniami kiedy będzie tam zrobiona czy w tym projekcie 
będzie zrobiona, jeżeli są osoby zainteresowane jak wygląda projekt, bardzo proszę zgłosić 
się do nas do Urzędu. Remont, przebudowa i rozbudowa tej drogi trwa na podstawie 
projektów, które były kiedyś przygotowane. Dodatkowo chciałam w tym miejscu jeszcze 
dodać, że jest już omówione i przygotowane dodatkowe odprowadzenie wody na ulicy 
Łąkowej, którą przebudowaliśmy w zeszłym roku. W najbliższym czasie dokonamy również 
wyrównania dróg, nie tylko bo opuszczaliśmy nasz traktor, ale tym razem weźmiemy 
równiarkę ponieważ wtedy efekty są nieco lepsze. To tyle. Dziękuję bardzo”.  

Pytań i uwag nie zgłoszono.  
 
 
Do punktu 6-go. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy za 2021 rok. 
 
6.1. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy;  
 Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz przedstawiła Raport o stanie Gminy za 2021 rok. 
Poinformowała, iż cyt.:”Obowiązek opracowania dokumentu wynika z artykułu 28 aa  ustawy  
z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym i Raport obejmuje podsumowanie 
działalności Wójta w roku poprzednim. W szczególności chodzi o realizację polityk, 
programów i strategii, a także uchwał Rady Gminy. W 2021 roku na sześciu sesjach Rady 
Gminy Hajnówka powzięto 58 uchwał i były one realizowane przez pracowników 
merytorycznych Urzędu Gminy Hajnówka. W Gminie Hajnówka znajduje się 25 sołectw, do 
których należy 30 miejscowości. Na koniec roku 2021 liczba mieszkańców wynosiła 3827 
osób. I niestety muszę stwierdzić, że spadło nam o 74 osoby w stosunku do roku 
poprzedniego, gdzie w roku poprzednim w stosunku do roku 2019 spadło tylko o 43 osoby, 
oprócz tego chciałam po prostu powiedzieć, że nie wydaje mi się, aby ten spadek był tutaj 
tak nadmienię to nie jest ujęte w raporcie ja myślę, że u nas nie spada liczba mieszkańców to 
są dane na podstawie dokumentów źródłowych pisanych. Podejrzewam, że dużo 
mieszkańców mieszka u nas, w naszych dwóch największych miejscowościach Lipiny, Dubiny 
i niestety się nie meldują. To jest moje takie jakby odniesienie się do spadku liczby 
mieszkańców. W 2021 roku Gmina Hajnówka nabyła nieodpłatnie z mocy prawa  
nieruchomości o łącznej powierzchni 0,86 hektara oraz w drodze darowizny o łącznej 
powierzchni 1,83 ha. Dochody w 2021 roku osiągnięto w wysokości 23 716 642,91 zł. i 
zostały wykonane w 106% planów dochodów, natomiast wydatki zrealizowano w kwocie 22 
685 551,16 zł. i stanowiły one 93,7% w stosunku do planów. Wykonując budżet Gmina 
Hajnówka osiągnęła nadwyżkę budżetową w kwocie 1 031 091 zł. W 2021 roku nie 
zaciągnięto planowanego kredytu w wysokości 754 068 zł. Muszę tutaj dodać, że to jest drugi 
rok kiedy już nie zaciągnęliśmy kredytu. Natomiast dokonano spłaty zobowiązań ze środków 
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własnych. Kwota zadłużenia gminy ulega zmniejszeniu o spłacone zobowiązania w wysokości 
754 068 zł. Na koniec 21 roku wynosiła 2 822 301,60 zł. Środki na wydatki majątkowe w 21 
roku stanowiły kwotę 5 350 540 zł. Przeznaczone były głównie na przebudowę dróg 
gminnych, wydaliśmy około 3 milionów złotych i przebudowano dwa odcinki ulicy Łąkowej w 
Dubinach, przebudowano część drogi gminnej Hajnówka-Nowoberezowo na odcinku  1 km 
640 m. Dodatkowo w tym miejscu należy wskazać, że ze środków przeznaczonych na bieżące 
utrzymanie dróg odremontowaliśmy nawierzchnię, poprzez potrójne powierzchniowe 
utrwalenie grysami i emulsją asfaltową w Pasiecznikach Dużych i Mochnatem i 
przeznaczyliśmy na to kwotę 204 739 zł. Na budowę oświetlenia przekazaliśmy ponad 12 
000. Przebudowaliśmy przepompownię ścieków w Nowosadach 57 195 zł. Przekazaliśmy 
dotacją celową dla GCK w Dubinach z przeznaczeniem na przebudowę świetlicy w 
Orzeszkowie ponad 37 000 zł. Zagospodarowanie przestrzeni publicznej przy świetlicach w 
Nowokorninie, Czyżykach i Chytrej przeszło 21  tysięcy oraz budowę przyłącza 
wodociągowego do budynku świetlicy w Kotówce około 4 000 zł. Rozbudowano i 
przebudowano budynek świetlicy wiejskiej w Nowoberezowie wraz ze zmianą sposobu 
użytkowania na Dom Dziennego Pobytu, wartość zadania 824 753 zł. Wypłaciliśmy granty 
mieszkańcom Gminy Hajnówka, którzy uczestniczyli w projekcie montażu instalacji 
fotowoltaicznych na około 1 200 000 zł. Zakupiony został agregat prądotwórczy na potrzeby 
Gminy za kwotę 43  484 zł. Ponadto przekazaliśmy dotacje dla OSP w wysokości 134 203,36  
zł. i tak na OSP Mochnate przekazaliśmy 99 999 zł. na zakup urządzenia gaśniczo-tnącego 
CutLanca. Dla Orzeszkowa kwotę 6 000 zł.  na remont drzwi garażowych i dla OSP 
Nowokornino kwotę 25 000 zł  na utwardzenie podjazdu do remizy. Dodatkowo wszystkie 
jednostki otrzymały dotację na zakup ubrań specjalistycznych.  Podsumowując OSP w gminie 
wydatki na utrzymanie jednostek w 21 roku zamknęły się kwotą 364 647,44  zł. Środki 
własne Gminy Hajnówka wyniosły 257 147,44 zł. natomiast dotacje zewnętrzne 107 500  
złotych. Przechodząc dalej do oświaty i wychowania chciałam powiedzieć, że w 2021 roku 
Gmina Hajnówka była organem prowadzącym już jedynie dla Szkoły Podstawowej w 
Dubinach. Ponadto na terenie Gminy Hajnówka funkcjonuje Szkoła w Orzeszkowie, 
prowadzona przez Stowarzyszenie Edukator w Łomży. Dzieci do lat 3 miały zapewnioną 
opiekę w miejscowości Lipiny w żłobku Maluszek Tytusek prowadzonym przez Mieczysława 
Jana Ogiełło, jak również w jednym z oddziałów w Dubinach. W roku szkolnym 2020/21 do 
jednostek oświatowych działających na terenie Gminy Hajnówka uczęszczało 237 dzieci, 
natomiast w roku szkolnym 2021/22 - 232 dzieci. Wydatki Gminy na oświatę w 21 roku 
wynosiły 4 727  012,41 zł. Ze środków własnych Gminy  dołożyliśmy 1 296 411,39 zł. 2 719 
569 zł. pokryte zostało z subwencji oświatowej,  711 032 z dotacji celowych funduszy 
europejskich i innych środków publicznych. Gmina Hajnówka realizuje obowiązek bezpłatny  
dowozu dzieci do szkół i w roku poprzednim wydaliśmy na to przeszło 142 000. Zostały 
również podpisane 4 umowy na dowóz dzieci niepełnosprawnych, które podpisujemy z 
rodzicami lub opiekunami tych osób i na ten cel wydaliśmy kwotę 4 801 zł. Chciałam dodać, 
że w Szkole Podstawowej w Dubinach jest realizowany projekt Dobra Edukacja. Wartość 
projektu 673 067,38 zł. Dofinansowanie tego projektu 605 760,64 zł. Projekt ten realizowany 
jest od 1 grudnia 2020 roku do 30 czerwca 2022 roku. W 21 roku w ramach projektu 
zakupiono wyposażenie do pracowni przyrodniczej, biologiczno-chemicznej, geograficznej i 
fizycznej oraz sprzęt TIK wraz z oprogramowaniem. Wyposażono gabinet terapii SI. 
Nauczyciele podnosili swoje kwalifikacje, natomiast uczniowie od września biorą udział w 
dodatkowych zajęciach, jak również najzdolniejsze dzieci, które spełniły kryteria wskazane w 
tym projekcie, otrzymują stypendia naukowe. W związku z ogłoszonym stanem epidemii w 
21 roku edukacja odbywała się zarówno  stacjonarnie, jak też hybrydowo. Przechodząc dalej 
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w Raporcie do działalności naszych jednostek organizacyjnych GOPSu i Gminnego Centrum 
Kultury chciałam powiedzieć, że szczegółowe informacje z działalności tych jednostek zostały 
przedstawione na sesji 18 marca 2022 roku. Ale chciałabym tak po krótce powiedzieć, że 
mimo obostrzeń epidemicznych obie jednostki starały się realizować swoje zadania 
statutowe o czym szerzej już było przedstawione we wspomnianych sprawozdaniach i tutaj 
w Raporcie. Działalność w zakresie upowszechniania sportu i realizacji i rekreacji realizowane 
były poprzez zagospodarowanie przestrzeni publicznej, między innymi powstały mini 
siłownie, mini place zabaw przy istniejących świetlicach w Czyżykach, Nowokorninie i 
Chytrej. W czasie wakacji dzieci i młodzież z terenu Gminy Hajnówka mogły uczestniczyć w 
zajęciach zorganizowanych w Gminnym Centrum Kultury. Natomiast wszystkie chętne osoby 
dorosłe mogły brać udział w warsztatach cyklicznych organizowanych w świetlicach. 
Dotyczyło to między innymi różnych zajęć: dekupaż, między innymi były tworzone  ikony. 
Przechodząc do działalności GOPSu chciałam powiedzieć, że celem pomocy społecznej jest 
umożliwienie osobom i rodzinom przezwyciężyć trudne warunki i sytuację życiową, w jakiej 
się znaleźli, niekoniecznie z własnej woli. I w taki sposób nasz GOPS pomaga wszystkim 
naszym podopiecznym, którzy spełniają kryteria. Świadczenia z pomocy społecznej 
finansowane są z dwóch źródeł zarówno z budżetu państwa jak i ze środków gminy. Są to 
wtedy środki własne. W 2021 roku w domach pomocy przebywało z terenu Gminy Hajnówka 
6 osób i  wydatkowaliśmy na ten cel kwotę ponad 157 000.  Mieszkańcy i podopieczni Gminy 
Hajnówka w roku ubiegłym otrzymali świadczenia w kwocie prawie 5 000 000,  dokładnie 
jest to 4 993 388,20 zł. Jakie to są świadczenia szczegółowo zostało przedstawione w 
Raporcie. W roku 2021 przy GOPS funkcjonował Klub Integracji Społecznej w Dubiczach 
Osocznych oraz przekazano do GOPS budynek świetlicy w Nowoberezowie, która w ramach 
projektu została zmodernizowana i przebudowana na potrzeby Domu Dziennego Pobytu. 
Warto nadmienić, że w 21 roku podpisano umowę z Bankiem Żywności na realizację 
dystrybucji żywności do osób potrzebujących. I w taki to sposób na terenie naszej Gminy 
Hajnówka zostały wsparte  zostało wspartych 200 osób. Dodatkowo już kolejny raz 
pomagaliśmy naszym mieszkańcom w formie może niedużych, skromnych upominków w 
okresie około bożonarodzeniowym. Chciałam z tego miejsca dodać, że wszystkie 
szczegółowe sprawozdania oraz Raport o stanie Gminy Hajnówka za 2021 rok zostały 
umieszczone na stronie BIP Urzędu Gminy Hajnówka, w portalu mieszkańca, i wszystkie 
sprawozdania, które stanowiły źródło do przygotowania Raportu również są dostępne na 
stronie BIP. Zachęcam do przeczytania, do zapoznania się z działalnością Wójta za rok 
poprzedni, pracowników Urzędu Gminy jak i pracowników jednostek organizacyjnych. 
Wszystko jest jawne i upublicznione. Zachęcam do lektury. Dziękuję bardzo”. 
 (załącznik Nr 5 do Protokołu) 
 
 
6.2. Debata; 
 Przewodniczący Rady otworzył debatę. Jako pierwsza głos zabrała Radna Katarzyna 
Jakubowska. Cyt.:”Jeśli chodzi o Raport o stanie Gminy, pozwoliłam sobie tak  
przeanalizować nawet  więcej niż jeden rok, bo tak całą naszą kadencję i chciałam stwierdzić, 
że jeśli chodzi o zarządzanie gminą i finanse to mam takie wrażenie, że coraz ... te finanse 
stoją coraz lepiej, jesteśmy coraz bardziej  zabezpieczeni finansowo i myślę, że tutaj też jeśli 
właśnie chodzi o pozyskiwanie środków z zewnątrz, to naprawdę ogromnym sukcesem jest, 
są właśnie te inwestycje na ponad 5 milionów złotych. Sami państwo wiedzą, że ten rok był 
bardzo trudny, bo i pandemia i stan wyjątkowy tutaj w naszej okolicy. Mieszkańcom może 
żyje się trochę właśnie z tego powodu stanu wyjątkowego trochę ciężej, bo jeśli chodzi na 
przykład o agroturystyki to no niestety nie mamy tutaj napływu jakby turystów no, ale 
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patrząc na jakby na finanse gminy to są wydaje mi się, że coraz bardziej stabilne i  no jest  
tutaj podłoże pod to, że można jeszcze dalej będzie w przyszłości inwestować. Dziękuję”. 
 Inni radni głosu nie zabrali.  
 
 
6.3. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Hajnówka wotum zaufania. 
 Sekretarz Gminy Aleksander Kulik przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Hajnówka wotum zaufania. Poinformował, iż cyt.:”Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, zgodnie z art. 18 ustęp 2 punkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 
samorządzie gminnym do właściwości Rady Gminy należą sprawy rozpatrywanie Raportu o 
stanie Gminy oraz podejmowanie uchwały w  sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi 
Gminy. Wójt Gminy Hajnówka w ustawowym terminie opracował Raport o stanie Gminy za 
21 rok. Raport obejmuje podsumowanie działalności Wójta w roku poprzednim, w 
szczególności realizację polityk, programów i strategii a także realizację uchwał Rady Gminy. 
Raport został zamieszczony na stronie BIP Urzędu Gminy Hajnówka w dniu 29  kwietnia 2022 
roku.  Radni zostali powiadomieni o Raporcie w materiałach na sesję przesłanych w dniu 4 
maja bieżącego roku. Mieszkańcy Gminy Hajnówka mieli możliwość zapoznania się z 
Raportem oraz zgłosić swój udział w debacie, która odbywa się w dniu sesji, na której 
udzielane jest absolutorium Wójtowi Gminy. Do dnia 12 maja czyli do końca dnia 
wczorajszego, o udział w debacie nie wpłynął żaden wniosek. Projekt raport i projekt 
uchwały w sprawie udzielenia wójtowi Gminy Hajnówka wotum zaufania przedstawiany był 
na posiedzeniach wszystkich Komisji Rady Gminy, które opiniowały je pozytywnie. W związku 
z powyższym wnoszę o podjęcie przedłożonej uchwały. Dziękuję”. 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Hajnówka wotum zaufania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych. Jeden radny był PRZECIW – A.Skiepko. Przewodniczący w 
oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXIX/237/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Hajnówka wotum zaufania. 
(Załącznik Nr 6 do Protokołu) 

 
 
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok i sprawozdania 
finansowego z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok.  
 
 
7.1. Przedstawienie sprawozdań; 
 Skarbnik Gminy Iwona Szwarc poinformowała, iż cyt.” Panie Przewodniczący, Szanowna 
Rado, sprawozdanie z wykonania budżetu było szczegółowo omówione na posiedzeniach 
komisji. Pani Wójt również szczegółowo omówiła w Raporcie, ponadto chciałam nadmienić, iż 
skład orzekający Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Białymstoku powziął uchwałą z dnia 9 
marca dwutysięcznego dwudziestego roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 
Wójta Gminy Hajnówka sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok, w której uchwalił co 
następuje: opiniuję pozytywnie przedłożone przez Wójta Gminy Hajnówka sprawozdanie z 
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wykonania budżetu za 2021 rok z uzasadnieniem, iż opinia powyższa została wydana na 
podstawie przeprowadzonej analizy sprawozdań z wykonania budżetu za 21 rok”.  
 (Załącznik Nr 7 do Protokołu) 
 
7.2. Zapoznanie się z opinią i wnioskiem Komisji Rewizyjnej oraz opinią RIO; 
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, cyt.:”Opinia Komisji Rewizyjnej z 
dnia 17 marca 2022 roku w sprawie rocznej oceny wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu siedemnastego marca dwa tysiące dwudziestego 
drugiego roku rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Hajnówka 
sprawozdanie finansowe wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu 
oraz informację o stanie mienia komunalnego i zapoznała się z opiniami Komisji Rady to jest 
Komisji Rolnictwa, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Opieki Społecznej, 
Kultury, Oświaty, Ochrony Środowiska. Komisje Rady Gminy rozpatrzyły przedstawione przez 
wójta gminy sprawozdania i informacje z wykonania budżetu Gminy Hajnówka za 2021 rok i 
nie wniósł żadnych uwag. Komisja rewizyjna dokonując oceny sprawozdania wójta gminy z 
realizacji budżetu za rok ubiegły stwierdza, co następuje: Punkt 1. Wójt Gminy realizując 
budżet gminy na 2021 rok, przyjęty uchwałą Rady Gminy Numer XXI/157/20 z dnia 18 
grudnia 2020 r. wykonał planowane zadania rzeczowe. Punkt 2.  Komisja podczas analizy 
przedstawionego sprawozdania nie stwierdziła żadnych nieprawidłowości w 
gospodarowaniu mieniem komunalnym, punkt trzeci podczas realizacji budżetu, Wójt Gminy 
prawidłowo gospodarował środkami finansowymi nie stwierdza się żadnych uchybień w 
realizacji planowanych i wydatkowanych środków finansowych. Wójt Gminy prawidłowo 
realizował dochody i wydatki planowane w budżecie. Reasumując powyższe Komisja 
Rewizyjna dokonała kompleksowej rocznej oceny wykonania budżetu za 2021 rok, 
uwzględniając wymogi paragrafu 4 Regulaminu Komisji Rewizyjnej przyjmuje i pozytywnie 
ocenia sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2021 rok.” 
  (Załącznik Nr 8 do Protokołu) 
 
7.3. Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu; 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. W głosowaniu 
udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Jeden Radny się 
wstrzymał – A.Skiepko. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada 
Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXIX/238/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu  

 (Załącznik Nr 9 do Protokołu) 

 
 
7.4. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych. Jeden Radny był PRZECIW – A.Skiepko. Przewodniczący w 
oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  
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Uchwała nr XXIX/239/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
 (Załącznik Nr 10 do Protokołu) 
 

Głos zabrał Przewodniczący Rady: Cyt.:”W imieniu własnym Pani Wójt, a także 

Wysokiej Rady na pewno tutaj i zgromadzonych chciałbym Pani podziękować za wkładany 

trud, codzienny trud na rzecz naszych mieszkańców Gminy Hajnówka i  całej Gminy. Wiem, 

że jest to ciężki wysiłek fizyczny i psychiczny, musiała Pani startując już musiała Pani wziąć 

pod uwagę, że będzie Pani musiała się zmierzyć z wieloma przeciwnościami, lecz znając Panią 

i Panią charyzmę i odwagę i pracowitość wiemy, że wspólnie możemy osiągnąć jeszcze dużo, 

dużo więcej. Tak że proszę przyjąć ode mnie, od Wysokiej Rady gratulacje no i Pani Wójt do 

dalszej pracy”. 

Głos zabrała Wójt Gminy  Lucyna Smoktunowicz, cyt.:”Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado chciałam bardzo, bardzo podziękować za udzielone mi o absolutorium. Jest prawie 

jednogłośne, nie zrażają mnie absolutnie głosy przeciwne czy wstrzymujące się.  Naprawdę ja 

lubię wszystkich Radnych, lubię wszystkich mieszkańców, ci, co mnie znają, to już wiedzą, ale 

z tego miejsca chciałam bardzo, ale to bardzo podziękować moi  drodzy, moim tak nazwę 

moim wszystkim pracownikom  zarówno Urzędu Gminy jakie jednostek organizacyjnych - 

Szkoły Podstawowej, GOPSu w Hajnówce czy Gminnego Centrum Kultury w Dubinach, 

dlatego że ... może tak jak Pan Przewodniczący powiedział, ja mam dużo pomysłów, ja daję z 

siebie dużo, ale nie mogłabym tego zrobić naprawdę bez moich pracowników. Ja chylę przed  

wszystkimi czoła bardzo, bardzo im dziękuję, muszę jeszcze powiedzieć,  że sukces jakie 

osiągamy, myślę jako gmina, a to przenosi się na to absolutorium udzielone dla mnie, 

również płynie od mieszkańców ja bywam dużo w terenie, o czym chyba wszyscy, wszyscy 

prawie wszyscy wiedzą, ja dużo z mieszkańcami rozmawiam. I dostaje oddolne inicjatywy, o 

które ludzie albo rzucają propozycje albo proszą coś zrobić. I proszę mi uwierzyć, ja 

naprawdę przyjmuję to do serca. Przeanalizowuję, przekładam na to, żeby nasza Gmina się 

zmieniała i zmieniała się w taki sposób, że niekoniecznie zadłużamy się, co pokazały ostatnie 

2 lata. Staram się zrobić Wszystko, żeby pokazać jak najwięcej, pozyskać jak najwięcej 

środków i mam nadzieję, że starczy mi sił , żeby jeszcze więcej pozyskać, jeszcze więcej 

zrobić, ale bez was sama nie dam rady i dlatego bardzo, bardzo dziękuję naprawdę 

wszystkim, Wysokiej Radzie za udzielenie mi absolutorium, moim pracownikom i również 

mieszkańcom. Dziękuję bardzo”. 

 

8. Powzięcie uchwał: 
 
8.1. w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Hajnówka o uznanie lasów 
stanowiących własność Skarbu Państwa za ochronne; 
 Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - 
Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku 
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Nadleśnictwa Hajnówka o uznanie lasów stanowiących własność Skarbu Państwa za 
ochronne. Poinformował, iż cyt.:” W dniu 17 marca 2022 roku do Urzędu Gminy Hajnówka 
wpłynął wniosek Nadleśnictwa Hajnówka o uznanie za ochronne lasów stanowiących 
własność Skarbu Państwa o łącznej powierzchni dziesięć tysięcy dziewięćset trzydzieści 
osiem hektarów. W uzasadnieniu wniosku Nadleśnictwo Hajnówka podaje następujące 
skutki społeczne, przyrodnicze i ekonomiczne: ochrona krajobrazu i ekotonu wodno-leśnego, 
wzrost wartości pozaprodukcyjnych funkcji lasu, wzrost atrakcyjności turystycznej regionu, 
zachowanie i podniesienie walorów przyrodniczych regionu, zapewnienie  różnorodności 
biologicznej. Celem jest zabezpieczenie trwałości i ciągłości badań naukowych i 
doświadczenia leśnego ustanowienie strefy ochronnej wokół miejsc rozrodu i regularnego 
przebywania, celem zachowania i rozwoju zagrożonego gatunku orlika krzykliwego, 
sóweczki, bociana czarnego granicznika płucnika. Zgodnie z art. 16 ustęp 1 i 2 ustawy z dnia 
28 września 1990 roku o lasach  przedmiotowy wniosek został rozpatrzony przez Radę Gminy 
Hajnówka w ustawowym czasie, to jest w terminie dwóch miesięcy od dnia otrzymania 
wystąpienia wnioskodawcy. W związku z tym proszę o przyjęcie uchwały”. 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Głos zabrał Nadleśniczy Mariusz Agiejczyk. 
Poinformował: Cyt.:” Dzień dobry Państwu. Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu oraz 
Wysokiej Radzie za zaproszeniem mnie na sesję, gratuluję Pani Wójt absolutorium. Jestem  
niezmiernie zadowolony z tego absolutorium bo znakomicie oceniam współpracę 
Nadleśnictwa  a Gminy i mam nadzieję, że ta współpraca  będzie trwała dalej. Jeżeli chodzi o 
odwołanie się do naszego wniosku, wniosek jest obligatoryjny, który Nadleśnictwo złożyło 
celem ochrony tych walorów przyrodniczych, które tutaj wszystkie wszyscy znakomicie 
znamy, i z których korzystamy. Ten wniosek nie ogranicza sposobu użytkowania, tylko 
określa nam gospodarkę leśną, aby te walory przyrodnicze zachować i aby je trwale tutaj  
utrzymać. Także tutaj możemy być jakby pewni, że gospodarka leśna również będzie na tych 
obszarach utrzymana tylko w sposób, który zapewni  tym obszarom ochronę. Jeżeli jesteście 
państwo zainteresowania a na pewno, co do  skutków  jak i to w wymiarze pieniężnym czyli o 
podatkach za grunty leśne to tutaj zapewniam, że obszar ochronny nie skutkuje obniżeniem 
podatków, jedynie obniżenie podatków ulega jeżeli są to rezerwaty przyrody bądź Parki 
Narodowe. Także z mojej strony ... jeżeli mają państwo jakieś pytania jeszcze do mnie, to 
bardzo chętnie odpowiem. Jeszcze raz dziękuję za zaproszenie i myślę, że bardzo dużą rolą 
jaką odgrywacie tutaj jako zarządcy terenów i liczę na bliską współpracę, nie ukrywam, że na 
tej współpracy bardzo mi zależy i jak również na dotarcie do społeczeństwa, aby 
społeczeństwo zrozumiało pewne rzeczy, które wokół dzieją się w tym okresie. Między 
innymi jest to zatwierdzenia planu urządzenia lasu i  jak również pracy nad tak zwanym 
planem zarządzaniem dla obiektu światowego dziedzictwa, także to wszystkich nas dotknie 
tak że szczerze zachęcam do konsultacji z nami  pod każdym względem, a tutaj rekomenduję 
Państwu przyjęcie tej uchwały tak zgodnie z naszym wnioskiem, także dziękuję bardzo i jeżeli 
są pytania, to chętnie odpowiem”. 
 Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Mikołaj Golonko. Skierował pytanie do Pana 
Nadleśniczego. Cyt.:” Panie Nadleśniczy, ja chciałem się spytać czy jest jakaś możliwość 
pozyskania opału bo ja wiem my dbamy o  te ptaszki, o różne rzeczy, ale przy tym embargu   
na różne paliwa, na węgiel no ten opel jest tak drogi, że ... mało że jest drogi nie jest do 
pozyskania, a my mamy pod bokiem tyle hektarów i tyle marnujących się drzew, które 
można po prostu byłoby wykorzystać. Nie wiem, no jest to taka polityka, ale może coś się 
dało by zmienić? Dziękuję bardzo”.  
 Pan Nadleśniczy w odpowiedzi na zadane pytanie wyjaśnił; Cyt.” Dziękuję za to pytanie, 
bo to jest bardzo ważne pytanie i które determinuje nawet naszą obecność tutaj na terenie 
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Gminy i Powiatu Hajnowskiego. Oczywiście ja nie kwestionuję, że są możliwości, tu są 
ogromne możliwości pozyskania każdej ilości drewna w Puszczy Białowieskiej bez uszczerbku 
dla niego, dla jego dobrostanu. Tylko ... i tutaj właśnie jest ten kontekst, który chciałbym 
żeby wybrzmiał, że Nadleśniczy nie ma władzy takiej żeby podjąć samodzielnie decyzji o 
uruchomieniu etatu cięć. Jesteśmy już w dobie kiedy plan urządzenia nam się skończył, etat 
który mieliśmy zaplanowany na dziesięć lat został wykorzystany. Mało tego po planie 
urządzania lasu, który teraz obowiązywał na ten do tego roku dwudziestego drugiego na 
wniosek organizacji pozarządowej zaskarżono nasze działania w Puszczy Białowieskiej i 
Okręgowy Sąd w Warszawie wydał postanowienie, które zabezpiecza w pewien sposób 
interesy tej organizacji, zabraniając nam jakiegokolwiek pozyskania. Także czekamy na 
uzasadnienie  już prawie półtora roku tego postanowienia Okręgowego Sądu w Warszawie. 
Także drodzy państwo to nie jest dobra wola leśników czy Lasów Państwowych, to się dzieje 
po prostu poza nami i wy jesteście społeczeństwem, które ma na to wpływ. Leśnicy muszą 
wykonywać swoją pracę i swoje obowiązki zgodnie z prawem. Takie postanowienie 
Okręgowego Sądu w Warszawie nas ogranicza w ten sposób, że nie możemy na razie mówić 
o jakimkolwiek sprzedaży drewna dla mieszkańców. Przepraszam bardzo, to nie zależy od 
nas, to bardzo chętnie byśmy taką działalność również prowadzili”. 
 Głos zabrała Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz. Cyt.:” Panie Nadleśniczy, ja tak 
chciałam zadać takie pytanie. Jeżeli ja bym zaplanowała takie spotkanie dla mieszkańców 
przy pomocy naszych Radnych, abyśmy poprosili mieszkańców, każdy ze swojego okręgu 
myślę, że postarał by się trochę zwołać. Znaleźlibyśmy jakąś dużą świetlicę i poprosilibyśmy 
was, nie wiem, sięgając po Pana dyrektora czy jakiegoś Ministra. Czy bylibyście skłonni 
przyjechać i z nami rozmawiać i przybliżyć nam te problemy, ponieważ  wydaje mi się, że 
nasz udział jako mieszkańców w jakichkolwiek decyzjach jest bardzo ważne w tym wypadku. I 
chodzi mi właśnie o to, że postaram się gdzieś tam zorganizować, znaleźć taki czas żeby 
można było was zaprosić, czy jesteście skłonni przybyć? Bo myślę, że radni pomogą mi w 
tym”. 
 Głos zabrał raz jeszcze Nadleśniczy M.Agiejczyk. Cyt.:” Pani Wójt, ze swojej strony to 
jak najbardziej ja deklaruję, że jeżeli chodzi o jakiekolwiek sprawy związane z Puszczą 
Białowieską to ja jestem zawsze do dyspozycji dla ludzi. Nie mam wątpliwości, że również 
nasi przełożeni bezpośredni znajdą czas dla Państwa, bo zdajemy sobie zapewne sprawę, że 
pewne rzeczy bez społeczeństwa i bez tej presji społecznej nie będą mogły być zrealizowane 
mimo naszych najszczerszych chęci. Widzicie to Państwo już od pewnego czasu, że my 
jesteśmy dokładnie blokowani na każdym poziomie. Nie ma decyzję podejmuje Minister,  
kwestionowane są na poziomie Unii Europejskiej bądź sądów naszych i wtedy no niestety, 
znaczy stety, musimy się trzymać prawa tak i te prawo obowiązuje, a ludność lokalna ma 
swoje prawa również, więc zachęcam do skorzystania z tych praw, żebyście realnie mieli 
wpływ na to, co się dzieje w Gminie i nie tylko. Także bardzo dziękuję, ja jestem w dyspozycji 
i w każdym ... w każdej sprawie i na każde spotkanie przybędziemy i  deklaruję również, że 
będą to moi przełożeni bezpośredni, a co do Ministerstwa to oczywiście spróbujemy, jeżeli 
będzie taka wola to będziemy informować tak”. 
 Głos zabrała Sołtys Lipin. Cyt.:” Panie Nadleśniczy ja chciałam konkretnie zapytać, a 
jakie my mamy prawa bo przecież już dwadzieścia lat strajkujemy co nie tylko, jakie to są 
prawa proszę nam powiedzieć jako nam lokalnym mieszkańcom, którzy dbaliśmy o to nasi 
przodkowie dbali o tą Puszczę, my, a oni w ogóle nie mają opału, jakie my mamy prawa? 
Dziękuję bardzo”. Głos zabrał Nadleśniczy M.Agiejczyk: cyt.:” No przede  wszystkim prawa 
konstytucyjne, które zagwarantuje wam Konstytucja Rzeczypospolitej Polskiej, ale jest 
jeszcze karta samorządowa europejska, na której możecie się oprzeć, to oczywiście no to  
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dlatego bardzo się cieszę, że jestem tutaj z wami mogę o tym z wami porozmawiać bo macie 
prawa, z których nie korzystacie. To trzeba wyegzekwować. Są ludzie, którzy działają wbrew 
prawu, a ich wysłuchają. Także, a wy jesteście tutaj gospodarzami tak naprawdę, także ja nie 
widzę żadnego problemu. Jeżeli ludzie miejscowi będą chcieli, to tak będzie. Dlatego ja nie 
będę mówił takiego dowcipu, bo.... Dziękujemy jeszcze raz”.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 
wniosku Nadleśnictwa Hajnówka o uznanie lasów stanowiących własność Skarbu Państwa za 
ochronne. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 11 
radnych, 1 Radna się wstrzymała – K.Jakubowska, 2 było PRZECIW – J.Kraśko, M.Owerczuk. 
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła 
uchwałę o treści: 
  

Uchwała nr XXIX/240/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Hajnówka o uznanie lasów stanowiących 
własność Skarbu Państwa za ochronne 

 (Załącznik Nr 11 do Protokołu) 

 
 
8.2. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok;  
 Skarbnik Gminy Iwona Szwarc przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2022 rok. Poinformowała, iż cyt.:”Projekt uchwały zmieniającej budżet 
Gminy Hajnówka na dwutysięczny o dwudziesty drugi rok dotyczy zmian w zakresie 
dochodów i wydatków budżetowych. Dokonano zmniejszenia planu dochodów budżetowych 
o kwotę sto dziewięćdziesiąt tysięcy złotych, poprzez zwiększenie planu dochodów o kwotę 
230 987 złotych. Ponadto dokonano zmniejszenia planu wydatków budżetowych o kwotę 
180 000 zł z jednoczesnym zwiększeniem planu wydatków o kwotę 220 987 zł. Po 
dokonanych zmianach budżet gminy zamknie się po stronie dochodów w kwocie 24 097 478 
zł, natomiast po stronie wydatków w kwocie 25 187 535 zł. Deficyt budżetowy pozostaje bez 
zmian. Niniejszy projekt był przedmiotem obrad poszczególnych komisji, zatem proszę o 
podjęcie niniejszej uchwały”. 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2022 rok. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada 
Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXIX/241/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok 
(Załącznik Nr 12 do Protokołu) 

 
 
8.3. w sprawie ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży radnych; 
 Przewodniczący Rady Jarosław Kot  poinformował, iż cyt.:”W dniu dwunastego maja na 
ręce Przewodniczącego wpłynął wniosek (Załącznik Nr 13 do Protokołu) o autopoprawkę do uchwały i 
prosiłbym Pana Sekretarza o przedstawienie tej autopoprawki”.  
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 Głos zabrał Sekretarz Gminy Aleksander Kulik. Cyt.:” Proszę Państwa, w związku z 
obradami Komisji przed sesją, autor projektu uznał, że do  przedstawionej Państwu Radnym 
projekcie uchwały w sprawie diet należy wprowadzić autopoprawkę. Autopoprawka dotyczy 
zapisu w paragrafie 1 ustęp 3 który w treści miał dotychczas następujące brzmienie w 
przypadku nieobecności radnych na sesji, posiedzeniu komisji diety określone w ustępie 2 
ulegają zmniejszeniu o czterdzieści procent za każdą nieobecność, za wyjątkiem sytuacji 
kiedy nieobecność spowodowana jest udziałem w posiedzeniach lub pracach innych 
organów lub instytucji wynikających z uchwał rady i ma związek z wykonywaniem mandatu 
Radnego. Proponujemy zmiany treści w ten sposób tego paragrafu ustępu 3 w przypadku  
nieobecności radnych na sesji posiedzeniu komisji diety  określone w ustępie 2 ulegają 
zmniejszeniu o 20% za każdą nieobecność za wyjątkiem sytuacji kiedy nieobecnym 
spowodowana jest udziałem w posiedzeniach lub pracach innych organów lub instytucji 
wynikających z uchwał Rady Gminy i  ma związek z wykonywaniem mandatu radnego. Czyli o 
te 20%, które obowiązuje dotychczas, natomiast  proponujemy dodanie za tym ustępem 
zapisów w paragrafie jeden ustęp 4 o treści – w przypadku nieobecności radnych na trzech 
posiedzeniach sesji w roku kalendarzowym, diety określone w ustępie 2 ulegają zmniejszeniu 
o 40% za trzecią i kolejną nieobecność. To w tym miejscu i jeszcze proponujemy  jedną 
zmianę do projektu uchwały zmianę paragrafu 7 o treści: uchwała wchodzi w życie z mocą 
obowiązywania od dnia 1 stycznia 2022 i podlega ogłoszeniu w dzienniku urzędowym 
Województwa Podlaskiego. Stanowisko jest takie, uznaliśmy, że należy ten paragraf ten zapis 
rozdzielić na dwa, i ta treść paragrafu 7 proponujemy zapisać w ten sposób, że 
postanowienia paragrafu jeden mają zastosowanie od 1 stycznia 2022 i dodaniu paragrafu 8, 
który o treści mówi uchwała wchodzi w życie po 14 po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego. To taka treść, poprawka kosmetyczna. 
Chcę tu powiedzieć, że stanowisko tu Gminy  w sprawie wysokości diet w proponowanej 
wersji  stanowi następująco: ustala się następujące wysokości diet w procentowym stosunku 
do kwoty maksymalnej określonej w ustępie 1 to jest to kwota bazowa określona w ustawie 
budżetowej, Przewodniczącemu Rady Gminy 85%, wiceprzewodniczącemu Rady Gminy 50%, 
przewodniczącemu komisji 50% i Radnemu 45%. Dziękuję”. 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
diet i zwrotu kosztów podróży radnych. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 1 Radna się wstrzymała – K.Jakubowska, 3 było 
PRZECIW – M.Golonko, A.Skiepko, Ł.Treszczotko. Przewodniczący w oparciu o wyniki 
głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści: 
  

Uchwała nr XXIX/242/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie ustalenia wysokości diet i zwrotu kosztów podróży radnych 
 (Załącznik Nr 14 do Protokołu) 

 
 
8.4. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych; 
 Kierownik referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami 
Andrzej Golonko zabierając głos poinformował: Cyt.:”Na podstawie artykułu 7 ustęp 1 
ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych do dróg gminnych zalicza się drogi 
o znaczeniu lokalnym niezaliczone do innych kategorii, stanowiące uzupełniającą sieć dróg 
służących miejscowym potrzebom. Odcinek drogi lokalnej położony na nieruchomości 
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oznaczonej numerem geodezyjnym 340 obręb Nowoberezowo zlokalizowany między drogą 
gminną Nowoberezowo-Hajnówka, a końcem nieruchomości nr 342/35 obręb 
Nowoberezowo jest bardzo wąski i wynosi trzy metry bieżące. Zlokalizowany jest obok  
sąsiedniej nieruchomości oznaczonej nr geodezyjnym 342/2 obręb Nowoberezowo 
stanowiącej własność 27 podmiotów. Zaliczenie odcinka nieruchomości nr 340 obręb 
Nowoberezowo do kategorii dróg gminnych, pozwoli na realizację inwestycji w zakresie drogi 
publicznych i przeniesie własności nieruchomości oznaczoną 342/2 obręb Nowoberezowo z  
dotychczasowych właścicieli na właściwą jednostkę samorządową to jest Gminy Hajnówka w 
ramach zezwolenia na realizację inwestycji drogowej ZRID. Zaliczenie nieruchomości 
oznaczonych numerami geodezyjnymi 222/24 i 32 obręb Borysówka do tych kategorii dróg 
gminnych ułatwić właścicielom sąsiednich działek uzyskanie decyzji o warunkach zabudowy 
oraz pozwolenia na budowę poprzez bezpośredni dostęp do ich, tych nieruchomości do drogi 
publicznej. Dodatkowo przyspieszy i ułatwi procedurę realizacji budowy infrastruktury 
technicznej w przedmiotowych drogach”. 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do 
kategorii dróg gminnych. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada 
Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści: 
  

Uchwała nr XXIX/243/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 
 (Załącznik Nr 15 do Protokołu) 

 
 
8.5. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom Ochotniczych 
Straży Pożarnych; 
 Kierownik referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami 
Andrzej Golonko zabierając głos poinformował: Cyt.:” W związku z utratą mocy ustawy z dnia 
24  sierpnia 1991 roku o ochronie przeciwpożarowej i wprowadzenia nowej podstawy 
prawnej dla ustalenia ekwiwalentu dla członków OSP od dnia pierwszego stycznia dwa 
tysiące dwudziestego drugiego roku w postaci artykułu piętnaście ustęp 1 i 2 ustawy z dnia 
17 grudnia 2021 roku o ochotniczych strażach pożarnych zaistniała konieczność podjęcia 
przedmiotowej uchwały. Zgodnie z wyżej wymienioną wyżej …  wymienionym nowym 
przepisem strażak, ratownik OSP, który uczestniczy w działaniach ratowniczych akcji 
ratowniczej w szkoleniu lub ćwiczeniu otrzymuje niezależnie od otrzymanego wynagrodzenia 
ekwiwalent pieniężny. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala nie rzadziej niż raz na dwa 
lata właściwa Rada Gminy w drodze uchwały. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego nie może 
przekroczyć 1/175 przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego brutto ogłoszonego przez 
prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w dzienniku urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej. 
Ekwiwalent pieniężny jest wypłacany z budżetu właściwej gminy.  
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom Ochotniczych Straży Pożarnych. W 
głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Jeden 
radny się wstrzymał – Ł. Treszczotko. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści:  
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Uchwała nr XXIX/244/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom Ochotniczych Straży 
Pożarnych 

 (Załącznik Nr 16 do Protokołu) 

 
 
8.6. w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/226/22 Rady Gminy Hajnówka z dnia 18 marca 
2022 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości; 
 Kierownik referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami 
Andrzej Golonko zabierając głos poinformował: Cyt.:” Artykuł 6n ustęp 1 ustawy z dnia 13 
września 1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach obliguje radę gminy do 
określenia w drodze uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W dniu 18 marca 2022 roku 
Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. W 
załączeniu do uchwały Rada Gminy określiła wzór deklaracji.  Przedmiotowa uchwała została 
objęta postępowaniem nadzorczym Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. Na 
posiedzeniu Kolegium RIO podjęło rozstrzygnięcie nadzorcze, w którym stwierdziło brak 
należytego przepisu uchylającego. Przedstawiona pod obrady Rady uchwała w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości uwzględnia wniosek i 
uwagi RIO”. 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXVIII/226/22 Rady Gminy Hajnówka z dnia 18 marca 2022 r. w sprawie wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 14 
radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka 
jednogłośnie podjęła uchwałę o treści: 
  

Uchwała nr XXIX/245/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/226/22 Rady Gminy Hajnówka z dnia 18 marca 2022 
r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 
 (Załącznik Nr 17 do Protokołu) 

 
 
8.7. w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie przebiegu ścieżki rowerowej wzdłuż drogi 
wojewódzkiej na odcinku Hajnówka-Białowieża; 
 Głos zabrał Sekretarz Gminy Aleksander Kulik. Cyt.:” Proszę Państwa obecnie trwają 
konsultacje społeczne w sprawie przebiegu trasy rowerowej Hajnówka Białowieża. 
Rozpatrywane są trzy warianty jej przebiegu. Wariant północny przebiegający w dużej mierze 
w pasie drogowym drogi wojewódzkiej, wariant drugi to jest południowy - przebiegający w 
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pasie kolejowym wzdłuż torów do Białowieży i wariant trzeci południowy - alternatywny po 
trasie ścieżki rowerowej na południe od torów kolejowych. Zdaniem Gminy Hajnówka, 
Miasta Hajnówka i Powiatu Hajnowskiego najbardziej racjonalną i realną do realizacji jest 
opcja trasy północnej. Za tym wariantem przemawiają następujące argumenty: budowa i 
zarządzanie ścieżką będzie należało do jednego zarządcy czyli Podlaskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Białymstoku, bezpośrednie sąsiedztwo atrakcyjnych ... atrakcji 
turystycznych takich: jak kompleksu rekreacyjno-wypoczynkowa Enklawa Białowieska, 
Rezerwat Pokazowy Żubrów Białowieskiego Parku Narodowego, obiektu Centrum Turystyki i 
Promocji "Krainy Żubra". Ten wariant również minimalizuje wyrąb drzew po trasie ścieżki. 
Kolejny to zapewnienie poczucia bezpieczeństwa podróżującym czyli szybkie dotarcie do 
osób, których powiedzmy będą potrzebowały pomocy czyli bliskość dojazdu karetek i tak 
dalej, zwiększenie atrakcyjności  turystycznej regionu. Projekt uchwały Rady Gminy 
Hajnówka przyjmuje stanowisko popierające przebieg ścieżki rowerowej według wariantu 
północnego to jest wzdłuż drogi wojewódzkiej Hajnówka Białowieża. Projekt uchwały 
przedstawiany był na wszystkich Komisji Rady Gminy, które pozytywnie zaopiniowały 
zaproponowane stanowisko, wnoszę zatem o podjęcie uchwały. Dziękuję”. 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 Jako pierwsza głos zabrała Radna K.Jakubowska. Cyt.:”Ja tutaj chciałam dodać jeśli 
chodzi właśnie o ten wariant północny ścieżki wspólnie z naszą Panią Sołtys i Panią Wójt 
uczestniczyliśmy w konsultacjach na temat przebiegu ścieżki rowerowej i my tutaj widzimy 
też szansę dla naszej Gminy, ponieważ w Dubinach przebiega szlak Green Velo teraz 
inwestycja, ta która jest  realizowana u nas w Lipinach, czyli budowa drogi też ze ścieżką 
rowerową  połączy drogę wojewódzką z drogą powiatową, czyli ten kawałek od klasztoru ... 
od wsi do klasztoru i mamy teraz taką nadzieję bo rozmawiałam też z przedstawicielami 
samorządu, żeby właśnie może to będzie akurat ... widzą też to jako szansę, żeby zbudować u 
nas ... przedłużyć tą ścieżkę rowerową, poprzez drogę powiatową połączyć z miastem 
Hajnówka i wtedy od razu połączyć z tą z Białowieży. Także tutaj też w tym upatrujemy jakby 
korzyści dla siebie. Także też popieram ten wariant i prosiłabym o zagłosowanie”. 
 Dalszej dyskusji nie podjęto. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
stanowiska w sprawie przebiegu ścieżki rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej na odcinku 
Hajnówka-Białowieża. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem uchwały 
głosowało 13 radnych, 1 radny się wstrzymał – J.Kot. Przewodniczący w oparciu o wyniki 
głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła uchwałę o treści: 
  

Uchwała nr XXIX/246/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie przebiegu ścieżki rowerowej wzdłuż drogi 
wojewódzkiej na odcinku Hajnówka-Białowieża 

 (Załącznik Nr 18 do Protokołu) 

 
 
8.8. w sprawie odwołania skarbnika Gminy Hajnówka; 
 Przewodniczący poinformował, iż cyt.:”na mojej ręce 11 maja wpłynął wniosek (Załącznik 

Nr 19 do Protokołu) o autopoprawkę i prosiłbym Pana Sekretarza”.  
 Głos zabrał Sekretarz Gminy Aleksander Kulik. Cyt.:”Pani Iwona Szwarc dotychczasowy 
Skarbnik Gminy Hajnówka złożyła do Wójta Gminy wniosek o odwołanie jej ze stanowiska 
Skarbnika Gminy Hajnówka. Wójt Gminy przychyla się do wniosku Pani Iwony Szwarc i wnosi 
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o odwołanie jej.. odwołanie jej ze stanowiska Skarbnika Gminy z dniem 16 maja dwa tysiące 
dwudziestego drugiego roku. Do Państwa trafił projekt uchwały w tej sprawie, niemniej 
jednak po analizie projektu uchwały uznano, że paragraf dwa w tej uchwale jest zbędny. W 
związku z tym wnosimy ... wnosi się auto poprawkę polegającą na skreśleniu paragrafu 2  z 
treści uchwały. Dziękuję”.    
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie odwołania 
skarbnika Gminy Hajnówka. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem uchwały 
głosowało 11 radnych, 1 Radny się wstrzymał – J.Kot, 2 było PRZECIW – W.Biryłko, A.Skiepko. 
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka podjęła 
uchwałę o treści: 
  

Uchwała nr XXIX/247/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie odwołania skarbnika Gminy Hajnówka 
 (Załącznik Nr 20 do Protokołu) 

 
 Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy. Cyt.:” Chciałbym Pani Iwono, Chciałbym kilka 
słów do ... na Pani ręce. Chciałbym złożyć we własnym imieniu a także w imieniu Radnych 
jest Pani, bo jeszcze Pani jest i pracuje jest Pani wieloletnim pracownikiem  Gminy Hajnówka, 
był to dla mnie jako dla Przewodniczącego wielki zaszczyt z Panią pracować, poświęciła Pani 
tutaj swoje młode lata i moim zdaniem najbardziej produktywne na swój rozwój, ale także 
rozwój Gminy. Słowa, które tutaj padały przy Raporcie to tyczyły się też do Pani bo dwa lata 
nie biorąc kredytu to Pani potrafiła wspólnie z Panią Wójt i z pracownikami zadbać  tak o 
finanse Gminy Hajnówka, że one są mogę powiedzieć bardzo dobre. Wiem, że w życiu tak 
bywa, że trzeba pewne rzeczy zmienić i chciałbym Pani jeszcze raz podziękować za pracę i za 
serce, które Pani wkładała w tą pracę. No i na nowej niwie chciałem Pani życzyć żeby znalazła 
Pani taką pracę którą Pani będzie usatysfakcjonowana, a przede wszystkim będzie ta nowa 
praca dawała dużo Pani radość i satysfakcji i chciałbym życzyć Pani dobrych ludzi wokół 
siebie, że tak naprawdę serdecznie Pani dziękuję za te wszystkie spędzone wspólnie z nami 
lata”.   
 Głos zabrała I.Szwarc. Cyt.:”ja również za te ciepłe słowa, ja również chciałam 
podziękować za dotychczasową współpracę Panu Przewodniczącemu, Szanownej Radzie Pani 
Wójt, pracownikom, sołtysom. Radnym dziękuję za wsparcie, za przychylność na 
posiedzeniach Komisji oraz obradach sesji. Bardzo, bardzo dziękuję”.  
 Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej K.Jakubowska. Cyt.:” Przepraszam, 
jeszcze my może jako Komisja Rewizyjna byśmy chcieli, bo chyba my najbardziej 
dokuczaliśmy Pani Skarbnik.  W imieniu Komisji Rewizyjnej chcielibyśmy podziękować Pani za  
całe wsparcie merytoryczne, przez te cztery lata naszej współpracy, bo jako młoda Radna 
potrzebowałam dużo tej wiedzy i z całego serca chciałam Pani podziękować w naszym 
właśnie imieniu za to, że wspierała nas Pani merytorycznie, odpowiadała na wszystkie nasze 
pytania, co się skąd wzięło, dlaczego to tak, za tą całą cierpliwość i za tą całą wiedzę i z 
całego serca życzymy Pani sukcesów w dalszej pracy. Z wielkim żalem, życzymy Pani 
wszystkiego, wszystkiego co jest najlepsze. Dziękuję bardzo”. Radny A.Skiepko wręczył 
kwiaty Pani I.Szwarc.  
 Głos zabrała Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz. Cyt.:” Pani Iwono, ja ze swojego 
miejsca chciałam bardzo, bardzo podziękować, szanowni Państwo chciałam powiedzieć że, 
dzięki temu, że mamy teraz robione raporty w nich bardzo dobrze jest widać jak wygląda 
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Gmina, a Gmina to budżet, a budżet to inwestycje. Chciałam bardzo podziękować, ponieważ 
zawsze będę dobrze wspominać naprawdę naszą współpracę, ponieważ nauczyła mnie Pani 
rozmawiania o finansach. I kiedy czasem, czy to ja chciałam coś przepchnąć czy chcieliśmy do 
czegoś dołożyć więcej pieniędzy to Pani umiała wytłumaczyć tu nie, tu tak, tu może 
przesuńmy i słuchajcie moi drodzy, dobre doświadczenie, dobre myślenie i dla mnie dobra  
współpraca i dużo rozmów na temat budżetu pomogło w tym, że można było przerwać ten 
ciąg, użyję słowa takiego - rolowania zadłużenia w Gminie i jestem Pani wdzięczna, bardzo 
wdzięczna. Panie wie, że z żalem była przygotowana ta uchwała. Ale ja zawsze szanuję 
każdego decyzje, i wtedy życzę, aby każda wiedza jaka została zdobyta w danym miejscu była 
wykorzystana jeszcze lepiej, jeszcze bardziej w nowym miejscu życzę zawsze rozwoju i mam 
nadzieję, że być może będzie to lepsze miejsce dla Pani, i zawsze proszę każdego pracownika 
o tym wszyscy wiedzą, który gdzieś tam odchodził i chciał się rozwijać, żeby zawsze o nas 
pamiętał, wpadał do nas na kawę, porozmawiał i żeby miło nas wspominał. Jeszcze raz 
naprawdę bardzo, bardzo dziękuję za te 3 lata, za te piękne budżety, jakie razem budowane 
były. Dziękuję”.   
 
 
8.9. w sprawie powołania skarbnika Gminy Hajnówka.  
 Głos zabrał Sekretarz Gminy Aleksander Kulik. Cyt.:”Proszę Państwa, tak jak przed 
chwilą odbyło się o odwołanie, więc Gmina nie może pozostać bez skarbnika. Więc 
proponujemy tu powołanie wśród załogi naszej, pracownika urzędującego na Skarbnika 
Gminy Panią Marzenę Kublik. Pani Marzena Kublik ma 36 lat, pracuje w Urzędzie Gminy 
Hajnówka od 2009 roku przez okres 13 lat. Przez cały ten okres pracowała w referacie 
finansowym, sprawy księgowości finansowej prowadziła jeszcze za poprzednio urzędującego 
urzędującej Skarbnik Gminy bo to Pani była od roku dwa tysiące dziewiętnastego przy 
obecnej skarbnik gminy pracuje w jednym pokoju jako inspektor do spraw księgowości 
budżetowej. Podczas nieobecności skarbnika zastępuje ją. Pani Marzena Kublik ma 
ukończone pełne studia wyższe, studia podyplomowe w kierunku ekonomicznym oraz 
posiada wymaganą co najmniej trzyletnią praktykę w księgowości. W pełni, więc spełnia 
warunki określone w artykule pięćdziesiąt cztery ustęp dwa punkt pięć ustawy o finansach 
publicznych do pełnienia funkcji skarbnika jako głównego księgowego budżetu gminy. 
Projekt uchwały przedstawiany był na wszystkich komisjach rady gminy, które pozytywnie go 
zaopiniowały.  Wnoszę, więc o podjęcie uchwały”. 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania 
skarbnika Gminy Hajnówka. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada 
Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści: 
  

Uchwała nr XXIX/248/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie powołania skarbnika Gminy Hajnówka 
 (Załącznik Nr 21 do Protokołu) 
 

 Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy. Cyt.:” Chciałem serdecznie Pani Marzeno Pani 
pogratulować. Na pewno jest to duże wyzwanie Pani. Chciałbym Pani życzyć, żeby Pani tak 
dobrze przesuwała te pieniądze z kupki na kupkę jak tutaj przesyłała Pani poprzedniczka, 
żeby udało się Pani utrzymać ten trend nie zaciągania kredytów. Chęci Pani Wójt na pewno  
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będą, jeżeli chodzi o pieniądze i wydatki duże, ale żeby Pani... Panią Wójt powstrzymywała. 
No i cóż wszystkiego, wszystkiego  najlepszego na tym stanowisku, Gratulacje jeszcze raz 
proszę przyjąć ode mnie i od Radnych”. 
 Głos zabrała Marzena Kublik – nowo powołana Skarbnik Gminy Hajnówka. Cyt.:” Panie 
Przewodniczący, Szanowna Rado, Pani Wójt dziękuję serdecznie za powierzone mi zaufanie. 
Dołożę wszelkich starań aby wykonywać swoje obowiązki z należytą starannością i z tego 
miejsca chciałabym również podziękować dotychczasowej Pani Skarbnik za naprawdę 
doskonałą współpracę. Dziękuję”. 
 Głos zabrała Wójt Gminy. Cyt.:” Ja liczę, że decyzja była dobra, tylko muszę troszeczkę 
tak uzupełnić, żeby to później nie wybrzmiało na przykład jeżeli będziemy kończyli budżet 
szanowni Państwo ja wiem, że chcielibyśmy żebyśmy już nigdy Gminy więcej nie zadłużali, 
tylko muszę tak Panie Przewodniczący troszeczkę uzupełnić, jeżeli pojawią się bardzo duże 
pieniądze, chcę żeby to wszyscy wiedzieli, Radni wiedzą o tym, mieszkańcy może 
niekoniecznie. My czasem dostajemy naprawdę ładne, duże pieniądze, ale musimy mieć swój 
wkład, raczej do tej pory staraliśmy się dobrze to przeanalizować i ucelowaliśmy zawsze 
dobrze z naszym wkładem. W ostatniej sytuacji, w  sytuacji, jaka się rozgrywa w Polsce i na 
świecie. Widzimy, że jesteśmy nie pewni jakie będą wyniki przetargów, ja to  już 
usprawiedliwiam na zaś, mam nadzieję, że to nie będzie potrzebne nie chciałabym żeby ktoś 
będziemy musieli i lekko zadłużyć Gminę, bo musimy wziąć na naszą uzupełnienie, żeby to 
nie wyszło tak, że po prostu nietrafiona Pani Skarbnik. Ja myślę, że pracujemy wszyscy 
razem, wszyscy dobrze, życzę powodzenia. I myślę, że ta nauka, którą Pani zdobyła przy 
poprzedniej Pani Skarbnik naszej Pani Lubie Nowik i przy obecnej Pani Iwonie Szwarc posłuży 
dla dobra Gminy Hajnówka. Dziękuję bardzo”. 
 
 
8.10. w sprawie udziału Gminy Hajnówka w opracowaniu i realizacji Lokalnej Strategii 
Rozwoju Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Puszcza Białowieska” 
 Głos zabrał Sekretarz Gminy Aleksander Kulik. Cyt.:” Proszę Państwa, tak jak Pan 
Przewodniczący na wstępie prawie, że omówił ten punkt przy porządku ustalaniu porządku 
obecnej sesji, jednak przypomnę jeszcze. W związku z kolejnym okresem programowania na 
lata dwa tysiące dwadzieścia jeden dwa tysiące dwadzieścia siedem oraz z możliwością 
aplikowania o unijne środki finansowe dotyczące rozwoju obszarów wiejskich, zachodzi 
konieczność podjęcia przez Radę Gminy Hajnówka kontynuowanie członkostwa w 
Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Puszcza Białowieska oraz włączenia się w proces 
tworzenia lokalnej strategii rozwoju Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Puszcza 
Białowieska. Wniosek z LGD jak było to wspominane wpłynął do tutejszego urzędu w dniu 
piąty maja, po wysłaniu już materiałów dla Radnych na Sesji, dlatego to zostało jako punkt 
dodatkowy prowadzony. Projekt uchwały był przedstawiany na wszystkich komisjach, które 
pozytywnie zaopiniowały”. 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto. 
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udziału Gminy 
Hajnówka w opracowaniu i realizacji Lokalnej Strategii Rozwoju Stowarzyszenia Lokalna 
Grupa Działania „Puszcza Białowieska”. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści: 
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Uchwała nr XXIX/249/22 
Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 13 maja 2022 r. 

w sprawie udziału Gminy Hajnówka w opracowaniu i realizacji Lokalnej Strategii Rozwoju 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Puszcza Białowieska” 

 (Załącznik Nr 22 do Protokołu) 

 
 
9. Zapoznanie się z Informacją z realizacji uchwał Rady Gminy Hajnówka podjętych od 
października 2021 r. do kwietnia 2022 r.  
 Głos zabrał Sekretarz Gminy Aleksander Kulik. Cyt.:” Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado zgodnie z paragrafem dziesiątym ustęp dwa regulaminu Rady Gminy stanowiącego 
załącznik nr dwaj do statutu Gminy Hajnówka Wójt Gminy składa radzie nie rzadziej niż raz 
na pół roku, informację z realizacji uchwał Rady. Obecnie okres ten obejmuje miesiące od 
października 2021 do kwietnia 2022 roku. W tym okresie odbyły się 3 sesje Rady Gminy 
Hajnówka. Na tych sesjach podjęto 39 uchwał. Na podstawie podjętych uchwał realizowane 
są zadania przez Urząd Gminy , GOPS, GCK i Szkołę Podstawową. Tematycznie podjęte 
uchwały dotyczyły: spraw finansowych  budżetu gminy 14 sztuk, spraw ochrony środowiska i 
ochrony przyrody 5, uchwalania programów i regulaminów 7 uchwał, gospodarki odpadami  
4, opieki społecznej 2, spraw oświatowych 4, planu pracy Komisji Rady Gminy 1, petycji 1 i 
ustalenie miejsca do handlu 1. Szczegółowy wykaz uchwał i sposób ich realizacji  
przedstawiony został Państwu w materiałach na sesję. Informacje z realizacji uchwał 
przedstawiana była na wszystkich Komisji Rady Gminy, które pozytywnie ją przyjęły. 
Dziękuję”.   
 Do przedstawionej Informacji uwag nie zgłoszono.  
 (Załącznik Nr 23 do Protokołu) 
 
 
10. Zapoznanie się z Oceną Zasobów Pomocy Społecznej za 2021 rok.  
 Głos zabrała Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Hajnówce. Cyt.:” Na 
podstawie artykułu szesnaście a ustawy o pomocy społecznej organ wykonawczy gminy 
zobowiązany jest przedstawić Radzie Gminy Oceny Zasobów Pomocy Społecznej. Ocena 
została sporządzona w programie CAS w oparciu o materiały źródłowe Urzędu Gminy i 
przesłana do Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, a następnie przedstawiona Radnym. 
Wyżej wymienione materiały są też dostępne na portalu mieszkańca. Dziękuję”.  
 Do przedstawionego sprawozdania uwag nie zgłoszono. 
  (Załącznik Nr 24 do Protokołu) 
 

 
Do punktu 11-go.  Pytania i wolne wnioski. 
 Jako pierwsza głos zabrała Wójt Gminy Hajnówka Lucyna Smoktunowicz. Cyt.:” 

Panie Przewodniczący,  Wysoka Rado, Szanowni mieszkańcy. Muszę w tym miejscu poruszyć 
bardzo poważny problem jaki pojawia się na terenie Gminy Hajnówka i robię to w związku z 
licznymi zapytaniami mieszkańców. Chciałam powiedzieć, że na terenie Gminy Hajnówka w 
chwili obecnej przebywa pięćdziesięciu pięciu Ukraińców, którzy zostali przyjęci przez 
zwykłych naszych mieszkańców, i 25 osób posiadamy w Centrum Etnograficznym w Dubinach. 
Problem dotyczy czego? Braku zrozumienia mieszkańców, którzy przyjęli tych Ukraińców. 
Muszę tutaj wyjaśnić lub może odnieść się do pewnych problemów czy obaw innych  
mieszkańców, którzy mi o tym zgłaszają. Proszę Państwa, maksymalnie miesiąc temu 
mieliśmy 94 osoby na terenie Gminy. Już mówię o co chodzi, te osoby generują śmieci, i teraz 
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pytają mnie mieszkańcy kto za to zapłaci. Postanowiłam odnieść się do tej sytuacji ponieważ 
osoby fizyczne, które przyjęły mieszkańców pod swój dach, muszą zapewnić zakwaterowanie 
i wyżywienie. Moim zdaniem zakwaterowanie chciałabym, żeby te osoby, które być może 
odczuwają jakiś problem ze strony pracowników Gminy Hajnówka przeczytały definicję 
zakwaterowania, ponieważ zakwaterowanie jest to udzielenie miejsca na pobyt czasowy. 
Zarówno osoba przebywająca na stałe jak i na pobyt czasowy korzysta ze światła, wody, 
ścieków i generuje odpady, to jest zakwaterowanie i osoba, która przyjęła osoby z Ukrainy do 
siebie powinna im to zagwarantować tak czyli wszystko to co wymieniłam zagwarantować jak 
również zagospodarować wytworzone przez te osoby śmieci. My prosimy naszych 
mieszkańców, którzy zgłaszają wnioski o wypłatę za pobyt Ukraińców, jest to kwota 40 zł za 
dzień od osoby i to powinno się zmieścić i proszę.  Państwa, proszę zobaczyć są sytuacje gdzie 
przebywała osoba trzydzieści dni, mieszkaniec otrzymuje tysiąc dwieście złotych, i powinien 
zapłacić dwadzieścia  pięć złotych za odbiór śmieci i jak się okazuje zaczynają robić  mam 
problem bo dlaczego ma zapłacić, a już mówię dlaczego... Tak jak powiedziałam między 
innymi, może niech  poczytają o definicji zakwaterowania. Chcę jeszcze  powiedzieć, że w 
Polsce obowiązuje ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z 13 września 96 
roku, i wyraźnie w artykule 6m jest  wskazane pierwszą deklaracją wysokości opłaty składa 
się w terminie czternastu dni odpowiednio od dnia zamieszkania pierwszego mieszkańca na 
danej nieruchomości albo w lokalu  lub w budynku wielolokalowym objętym uchwałą lub 
wytworzenia na danej nieruchomości lub w danym lokalu odpadów komunalnych. Proszę 
Państwa dalej czytamy - w przypadku zmiany danych będących podstawą ustalenia wysokości 
należnej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi lub określonej w deklaracji ilości 
odpadów komunalnych powstających na danej nieruchomości. Na podstawie tej ustawy Rada 
Gminy Hajnówka podjęła uchwałę i odpady ... opłata za odpady jest naliczana za ilość osób 
przebywającej w danej nieruchomości. My mamy prawo weryfikować, podstawą do 
weryfikacji może być zgłoszenie mieszkańca nazwijmy cichy donos, ale to wcale nie musi być. 
Proszę Państwa chcę powiedzieć i zwracam się do mieszkańców, którzy przyjęli Ukraińców. 
Otrzymujecie 1200 zł i ci .... te osoby generują śmieci, opłata nie jest duża, nie wiem w czym 
jest problem. Szanowni Państwo nasza deklaracja przyjęta uchwałą Rady Gminy wyraźnie 
wskazuje na stronie 3 w pouczeniu - w momencie zmiany liczby mieszkańców w danej posesji 
należy złożyć uzupełnienie, korektę tej deklaracji. Do czego zmierzam ... Jeżeli te 
dziewięćdziesiąt parę  osób były u nas przez półtora miesiąca, jeszcze mogą być do końca 
czerwca, proszę policzyć ile wygenerują śmieci. Do czego zmierzam - opłata za śmieci 
powinna, powinna być samo wystarczająca, owszem jeżeli Rada Gminy podejmie uchwałę, że 
z budżetu gminy dopłacimy, zabierzemy z jakichś innych inwestycji, dopłacimy... to wtedy 
dopłacimy, ale jeżeli nie  będzie podjęta taka uchwała, w momencie wykonania wszystkich 
sprawozdań w ciągu roku i przystąpienia do nowego przetargu, ilość przekazanych śmieci do 
przedsiębiorstwa, które śmieci te odbiera zaważy na kolejnym przetargu i nie szukajmy 
później winnych,  dlaczego wzrosło, owszem wzrosło, bo wzrosło na przykład paliwo i inne 
rzeczy, ale wygenerowane śmieci za osoby, które były przyjęte do prywatnych domów, opłata 
zostanie przeliczona na wszystkich mieszkańców. Mam żal do tych osób, że uważają że zrobiły 
porywem serca pomogły Ukraińcom i chwała im za to, ale swoich obowiązków nie przerzucaj 
ciebie i nie zmuszajcie sąsiadów, żeby za was płacili za śmieci. Dlaczego to mówię? Dlatego, że 
miałam naprawdę kilka głosów, gdzie ludzie pytali się kto będzie płacił za śmieci, i z tego 
miejsca chcę dodać, że my jako Gmina Hajnówka otrzymujemy ryczałt za utrzymanie 
Ukraińców u nas w naszych ośrodkach i proszę Państwa my podpisaliśmy umowę. 
Podpisaliśmy umowę dodatkową z Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych po to, żeby z tego 
ryczałtu  opłacić za wszystkie śmieci jakie wygenerowali Ukraińcy pomimo tego, że na 
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przykład za dany ośrodek i tak zdawaliśmy śmieci jak były, natomiast dodatkowe śmieci 
wygenerowane przez Ukraińców Gmina opłaca za tych Ukraińców na pewno nie  przerzucimy 
żadnych opłat na naszych mieszkańców. Dodatkowo chcę powiedzieć, że poprosiliśmy o 
podstawienie nawet  kontenera żeby pozbierać dodatkowe śmieci czy odpady wygenerowane 
przez Ukraińców już 
mówię na jakiej zasadzie. Ciągle prosiłam, że jeżeli prosimy o wsparcie o pomoc dla osób do 
nas  przyjętych proszę nam przynosić, tylko te rzeczy, które chcecie, zdarzyły się sprzątania 
szaf przez ludzi, przychodzili, zostawiali, więc my to też posprzątaliśmy i opłaciliśmy z  
ryczałtu, jaki otrzymaliśmy od Wojewody. Chcę, żeby to wybrzmiało, bo zwykli mieszkańcy 
pytają Pani Wójt, a kto będzie płacił za osoby z Ukrainy, które mieszkały na terenie Gminy 
Uważam, że przyjmując człowieka, zapewniając jemu tak wodę, tak płacą za ścieki, za ciepło, 
za prąd należy również zapłacić za odpady. Dziękuję bardzo”.     
 Jako kolejna głos zabrała sołtys wsi Dubiny Grażyna Sacharczuk. Cyt.:” Panie 
Przewodniczący, Pani Wójt, Wysoka Rado ja chciałabym się zapytać, żeby Pan Sekretarz  
udzielił informacji, bo to tak wyglądało procentowo, Radni jaką  otrzymują dietę,  Pani Wójt 
chyba jest jawne są pobory, dla sołtysów też tak bardzo podnieśliśmy sto złotych, wszyscy 
słyszeli o tym, a nie słyszymy jakie pobory, jakie diety mają Radni, po prostu ludzie pytają się, 
chcą wiedzieć, jakie diety radni będą otrzymywać kwotowo,  nie procentowo, bo słuchając to 
w telewizji ludzie nie wiedzą procentowo jak Radny otrzymuje dietę. Dziękuję bardzo”.   
 Jako kolejny głos zabrał Radny A. Skiepko. Cyt.:” Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado, Pani Wójt, mieszkanka Dublin zapytuję kiedy będzie odbudowane ogrodzenie, które 
było zdjęte przy budowie drogi Łąkowej. Nazwisko ja nie wiem czy mogę powiedzieć …?”. 
Odpowiadając na zapytanie Radnego A.Skiepko, Kierownik A.Golonko wyjaśnił: cyt.:” 

Oczywiście wiemy, że tam potrzeba odbudować i ja osobiście kontaktowałem się z tą  
mieszkanką i ustaliliśmy, że jak odpowiednie warunki będą na gruncie wtedy będziemy 
pomału zabierać się za odbudowanie tego płotu”. 
 Jako kolejny głos zabrała sołtys wsi Lipiny. Cyt.” Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado, Pani Wójt, właśnie na ręce Pani Katarzyny Jakubowskiej chciałam serdecznie 
podziękować za dziesięciolecie festynu Bulwa Fest w Lipinach. To było wielkie 
przedsięwzięcie, wielkie dzieło i teraz mnie ludzie pytają co dalej ... z tym naszym  festynem? 
Bardzo potrzebna jest integracja mieszkańców po tym Covidzie i w zasadzie bardzo dużo 
mieszkańców było w tych Liniach, były tłumy mieszkańców i teraz jest taka cisza. Kasia mi 
powiedziała, że dalej, że jakby nie daje rady tego prowadzić i zwracam się z serdeczną prośbą 
do Pani Wójt do Pani Basi, żeby to kontynuować dalej, te wielkie dzieło. A szkoda, że uciekł 
nam Pan  Nadleśniczy, bo na pewno też by pomógł nam sponsorować, bo nasza  wieś jest 
położona na skraju Puszczy Białowieskiej i może właśnie pozyskiwanie  sponsorów Pani Wójt 
bardziej się uda, bardzo serdecznie prosimy wszyscy o kontynuowanie tego dzieła i dziękuję i 
jeszcze mam jedno pytanie, bo może zapomnieliśmy o tych dwóch urządzeniach do ćwiczeń 
na placu przy Lipinach, dziękuję”.  
 Jako kolejny głos zabrał Radny J.Kraśko. Cyt.:”Mam pytanie od mieszkańców: czy  w 
tym roku będą odbierane folie rolnicze i eternit? Dziękuję”. Kierownik A. Golonko w 
odpowiedzi wyjaśnił: cyt.:”Niestety, w tym roku nie dostaliśmy dofinansowania z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i eternit nie będzie odbierany, natomiast folię 
będą odbierane i mieszkańcy zainteresowani będą informowani telefonicznie o dacie 
odbioru”.  
 Jako kolejna głos zabrała Radna W.Biryłko. Cyt.:” Pozwólcie Państwo, że na siedząco 
zadam takie znaczy nie pytanie w sumie, tylko właśnie odnośnie wystąpienia Pani sołtys z 
Lipin. Omawiając Raport i dość tak szeroko Pani były dzisiaj tutaj nam  opowiedziała o tym 
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Raporcie i powiedziała, że w skład naszego Urzędu Gminy wchodzi dwadzieścia pięć sołectw 
tym trzydzieści wiosek. Ja myślę, że wszystkie wioski i sołectwa są przez Panią Wójt 
traktowane tak samo i myślę, że przynajmniej ja tak myślę. Jeśli  ktoś coś organizował i 
zaprzestaje tej organizacji na przykład tak jak u nas miało miejsce prawda pieśni 
paraliturgiczne, to myślę myśli o tym że, ta inicjatywa nie zawsze musi być przez następcę 
finansowana środkami z Urzędu Gminy, jeśli to było tak wspaniałe, jeśli to było tak dobre i 
takie zainteresowanie cieszyło się a cieszyło się bo sama też uczestniczyłam, więc myślę wie 
Pani Lilu, Pani jest wieloletnią taką społeczniczka, myślę Pani ma tyle energii, tyle siły, że 
myślę jeśli Pani Katarzyna już nie podoła temu ta Pani chyba temu zadaniu sprosta i myślę nie 
włączając już bezpośrednio i nie obarczając Urzędu Gminy tak wielkim zadaniem. Dziękuję 
bardzo”.  
 Jako kolejny głos zabrał Radny W. Grygoruk. Cyt.:”Mieszkańcy zgłaszają 
niezadowolenie i zastrzeżenie co do częstotliwości odbioru opakowań szklanych. Bo do wielu 
miejscowościach Gminy Hajnówka i co z tym należałoby....?”. Głos zabrał Przewodniczący 
Rady. Cyt.:” Ja myślę na następny przetarg trzeba częstotliwość wywozu odpadów szklanych 
zmienić …. Myślę, że trzeba zmienić specyfikację i w specyfikacji zapisać tą częstotliwość. No 
raz na trzy miesiące to jest za mało, jak tak dobrze przypominam tak, tak jest no to to jest za 
dużo za dużo spożywamy wody, że tak że no opakowań szklanych bo szkła ...  bo nie tylko 
alkohol procentowy jest w szklanych, ale też jakieś napoje lub  dżemy, tego szkła jest dużo, to 
jest prawda, Panie Wiktorze popieram ten wniosek i tutaj tę uwagę”. 
 Ponownie głos zabrała Radna K.Jakubowska. Cyt.:” Ja tutaj mam pytanie do Pani 
Kierownik GOPSu bo też mieszkańcy zapytują odnośnie zasiłków bo jakby tutaj nie ma, nie 
ma tej wiedzy odnośnie tego zasiłku osłonowego, czy mogłaby Pani jeszcze raz właśnie 
przybliżyć zasady ubiegania się o ten zasiłek do kiedy to terminy do kiedy to można złożyć i 
kto, komu to się należy. Dziękuję”. Odpowiedzi udzieliła Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Hajnówce Mirosława Gawryluk. Cyt.:” Dodatek osłonowy tak zwany  na 
pokrycie kosztów podwyższonej energii można to tak nazwać, gdzie my jakby nie 
kontrolujemy tego na co te pieniądze zostaną wydane. Można składać u nas w GOPS-ie w 
pokoju 47 i 46 do trzydziestego pierwszego lipca dwa tysiące dwudziestego drugiego roku 
dochody bierzemy za dwa tysiące dwudziesty rok, natomiast od pierwszego sierpnia za dwa 
tysiące dwudziesty pierwszy. Jeżeli chodzi o osoby samotne dochód nie może przekraczać 
dwa tysiące sto złotych, a w rodzinie tysiąc pięćset złotych, także serdecznie zapraszamy do 
składania wniosków. Na dzień dzisiejszy mamy złożonych 540 wniosków. Pierwsza rata już 
została wypłacona do końca marca tak jak mieliśmy zapisane w ustawie. Kolejna będzie 
wypłacona w trzecim kwartale. Dziękuję”.  
 Przewodniczący poprosił Sekretarza Gminy Pana Aleksandra Kulika o udzielenie 
odpowiedzi na pytanie sołtys wsi Dubiny dot. diet Radnych.  
 Głos w innych sprawach zabrała Wójt Gminy. Cyt.:” Ja może odniosę się... mogę na 
siedząco? Tak zapisałam wszystkie tutaj zgłoszone pytania. Dla Radnego Pana Skiepki 
odpowiedział kierownik referatu, natomiast odniosę się do wspomnianych tutaj imprez 
okolicznościowych. Ludzie owszem zgłaszają, że ich potrzebują, ale tak zacznę po kolei. 
Rozumiem, że niektóre osoby na przykład coś tworzyły i naprawdę już nie są w stanie sami 
jak by pociągnąć tego tak czy nawet przy wsparciu innych osób. To się tyczy akurat festynu 
Bulwa Fest. Szanowni Państwo chciałam powiedzieć, że z mego punktu widzenia ja nie do 
końca mogę przejąć taką organizowanie imprezy, która jest w jakiś sposób autorska. Pani 
Katarzyna miała wizję, więc dla mnie wchodzić teraz, kiedy ja jestem zupełnie inną osobą i ja 
mam zupełnie inny pogląd i swoją wizję na różne imprezy byłoby bardzo ciężko, natomiast no 
może ktoś z mieszkańców, kto dłużej lat, więcej przy tym był, mógłby to przykładowo 
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udźwignąć dlatego, że my owszem wsparciem możemy służyć, ale zawsze to jest miło jak ktoś 
jest na oddolną inicjatywę. Dodając tutaj najlepszy jest właśnie pozyskiwanie środków 
finansowych, ale Szanowni Państwo pandemia pokazała swoje, nie można było nic 
organizować teraz instytucje, które wspierały wszystkie imprezy niestety borykają się 
troszeczkę myślę z... z finansami i może być problem z pozyskiwaniem inwestorów, już mówię 
dlaczego, dlatego, że prowadziliśmy Piknik Myśliwski i tu wspierały Lasy bardzo mocno, 
natomiast teraz owszem planujemy na przykład  kolejną edycję, ale mamy wahania nie 
wiemy czy pozyskamy sponsorów, a nie bardzo chcemy obciążać nasz budżet. Staramy  się 
naprawdę bardzo ostrożnie wydatkować pieniądze. I dlatego na przykład, może tak 
wspomnę, chwilowo została zarzucona wydaje mi się ciekawa zupełnie inna impreza Strong 
Man  na terenie  Gminy Hajnówka  czy pieśni paraliturgiczne nie zostały zarzucone jestem po 
takich no nie wiem wstępnych rozmowach, dlatego że Metropolita nam błogosławił to, ale 
wszystkiemu była winna niestety pandemia, więc tych imprez dla mieszkańców, one są dla 
mieszkańców, one nie są dla mnie nie dla nazwijmy to dla Pani Kasi, tylko prawda są dla 
mieszkańców i my staramy się je robić, tylko musicie zrozumieć, że jest ciężki problem żeby 
wyjść troszeczkę z tego czasu pandemii i tutaj jeszcze, tylko dodam ciekawostkę, nie wiem czy 
uda mi się, ale dzisiaj miałam telefon gdzie z Ministerstwa poprosili zorganizować bardzo 
dużą imprezę na terenie naszej gminy. Nie wiem czy będę w stanie to udźwignąć myślę, że 
udźwigniemy wszyscy pracownicy pomogą i udźwigniemy, więc czekają nas różne wyzwania i 
tu szybciutko przejdę, tylko jeszcze do tych drobnych urządzeń jakichś, my o nich wszystkich 
pamiętamy była zima, nie można było zamawiać, a później mieliśmy troszeczkę poślizg, tak 
nazwę, z drogą Lipiny-Dubiny i może dlatego, ale wszystkie te drobne rzeczy, które są 
zapisane o nich pamiętamy i postaramy się to wszystko zrealizować. Ja ciągle czekam na 
oddolne inicjatywy na propozycje, my jesteśmy otwarci. Dziękuję bardzo”. 
 Przewodniczący Rady skierował pytanie do Pani Wójt. Cyt.:” jeżeli chodzi o wypłatę 
tych pieniędzy za pobyt Ukraińców u naszych mieszkańców, czy to jest prawda, że Pani 
blokuje wypłatę tych pieniędzy i to jest uwarunkowane zapłaceniem za śmieci lub i dlaczego 
to się tak dzieje i na jakiej podstawie prawnej bo tutaj już mam jakby takie sygnały, że coś 
takiego się dzieje Czy mogłaby Pani odpowiedzieć?” Wójt odpowiedziała: cyt.:” Na pewno nie 
blokuje żadnej wypłaty na to jest termin i Gmina może uzależnić przyznanie lub wypłatę 
świadczenia od weryfikacji warunków zakwaterowania i wyżywienia. Weryfikacji dokonują 
upoważnione przez pracowników osoby. Przeczytałam punkt z paragrafu jest to 
Rozporządzenie Rady Ministrów, wiem o czym Pan Przewodniczący powiedział, to jest to o 
czym niedawno mówiłam. Mieszkańcy bardzo przepraszam wymigują się kiedy my mamy 
prawo weryfikować ilość zgromadzonych śmieci na danej posesji, mamy prawo to 
zweryfikować na podstawie różnych źródeł znanych nam z urzędu i część osób tak myślę te 
które być może pożaliły się, że ja cokolwiek blokuje czy ktokolwiek z naszych pracowników to 
są właśnie te osoby, które niestety nie chcą, nie chcą uregulować, mogą  nie regulować 
powiem inaczej, ale ich obowiązkiem ustawowym zgodnie z ustawą, którą przytoczyłam oraz 
z uchwałą podjętą przez Radę Gminy obowiązkiem jest złożenie korekty do deklaracji o ilości 
zwiększyło się im mieszkańców na posesjach, powinni złożyć deklarację. My natomiast mamy 
prawo weryfikować na podstawie znanych nam źródeł. Proszę Państwa zobaczcie jak ci 
mieszkańcy sami sobie zaprzeczają. Składa wniosek i pisze ile dni przebywał u niego 
Ukrainiec, sam wskazuje nam, że przebywał u niego Ukrainiec, ale już deklaracji nie chce 
poprawić, ani złożyć korekty. I my niczego nie blokujemy ja przedstawiłam na czym polega 
moim zdaniem zapewnienie wszystkiego wody, odbioru ścieków, ciepła, prądu no i odbioru 
śmieci z tej posesji, no jeżeli żyło pięciu, siedmiu mieszkańców z Ukrainy i nie były odbierane 
śmieci to przepraszam w jakich warunkach one żyły? Dziękuję bardzo”. 
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 Głos zabrała ponownie Radna K.Jakubowska. Cyt.:”Ja chciałam sprostować jeśli 
chodzi o BulwaFest, to nie jest moja impreza to jest impreza organizowana przez 
Stowarzyszenie Krynica. W Stowarzyszeniu Krynica są mieszkańcy Lipin, jesteśmy po prostu 
taką zżytą  grupą i z tego miejsca właśnie chciałabym podziękować wszystkim tym osobom, 
które poświęciły dziesięć lat życia po to, żeby  zrobić tak ogromną imprezę, no bo w dwa  
tysiące dziewiętnastym roku no to już impreza miała, przerosła po prostu nasze oczekiwania, 
bo było pewnie około tysiąca osób, także no jesteśmy za małą organizacją, żeby podołać 
takiemu wyzwaniu. Decyzją  walnego zebrania nie organizujemy dalej tej imprezy. Także 
dziękuję bardzo”. Głos zabrał Przewodniczący Rady. Cyt.:” Dziękuję, tą decyzję na pewno 
trzeba uszanować, ale mamy ten owoc, że w całej Gminie przyrost naszych mieszkańców 
maleje, a w naszej miejscowości w Lipinach się powiększa, to jest ... to widać po dziesięciu 
latach pracy nie tylko tutaj Stowarzyszenia, ale też młodych ludzi”. 
 Przewodniczący ponowił prośbę, aby Sekretarz odpowiedział sołtys Dubin. 
Sekretarz odpowiedział. Cyt.:”Odpowiadając tutaj na wniosek Pani sołtys, chcę przytoczyć 
trochę podstaw prawnych, na podstawie czego została podjęta dzisiejsza uchwala. Otóż we 
wrześniu ubiegłego roku  Sejm wprowadził zmiany w ustawie o samorządzie gminnym, 
i zgodnie z tą nowelizacją ustawy zwiększono  dietę radnemu, która dotychczas wynosiła 
jeden i pół krotności stawki bazowej do wielkości dwa i cztery krotności stawki bazowej. Ta 
stawka bazowa to określona jest na podstawie w państwowej sferze budżetowej oraz zmianie 
innych ustaw czyli to na podstawie wskaźników rządowych. Natomiast Rozporządzenie Rady 
Ministrów z dwudziestego siódmego października określiło że, dla mieszkańców, dla gmin 
gdzie mieszkańców jest do piętnastu tysięcy ta kwota bazowa obniżona została do 50% i w 
naszej sytuacji właśnie my tu kwalifikujemy się do tego, czyli pięćdziesiąt procent  tej kwoty 
bazowej to jest dwa tysiące sto czterdzieści siedem złotych trzydzieści jeden groszy tyle 
maksymalnie może radny uzyskać diety w ciągu miesiąca. Patrząc teraz na wskaźniki 
procentowe, które zostały dzisiaj podjęte, to ... tak jak powtarzam maksymalnie dwa złotych 
trzydzieści jeden groszy, tyle może otrzymać radny.  Tu Rada uchwaliła jeśli tak już 
procentowo, co do kwot, to wygląda następująco: przewodniczący Rady gminy 85% to  
1825,38 zł., wiceprzewodniczący Rady Gminy, 50%  to 1073,66 zł., Przewodniczący Komisji 
tak samo 50% czyli ta kwota 1073,66 zł. i Radny 45% kwoty bazowej to jest  kwota 966 
złotych i 29 groszy. Dziękuję”. 
 Głos zabrał sołtys wsi Orzeszkowo. Cyt.:” Różne tam gadki teraz chodzą na ten 
temat, co tam się dzieje. Sprawa dotyczy wody w świetlicy. Są takie pytania w wiosce trochę 
co się  tam się dzieje, bo jakieś tam żyjątka, coś takiego jest?”. Kierownik A. Golonko 
odpowiedział na zadane pytanie. Cyt.:”W świetlicy wiejskiej w Orzeszkowie  
przeprowadziliśmy przebudowę tegoż budynku tak, a potem musimy uzyskać badania tejże 
wody, żeby oddać ten budynek do użytku.  I z badań, które przeprowadziliśmy wyszło, iż jest 
tam za dużo tak  zwanych mikroorganizmów, a więc nie możemy tego budynku oddać do 
użytku jeśli tego nie poprawimy. I teraz  nasze PWiK w Hajnówce przeprowadziło chlorowanie  
tejże wody i zostały pobrane próbki wody. No i jeśli te próbki okażą się dobre, no to wtedy 
będziemy oddawać ten budynek do użytku”. Ponownie głos zabrał sołtys Orzeszkowa. Cyt.:” 
Jeszcze jedna sprawa, tam chodzi o te brzozy wycięte na terenie wioski Orzeszkowo to tam 
skarży się, że trochę nieposprzątane zostało tam na tej działce”. Ponownie Kierownik A. 
Golonko: cyt.:”Dzisiaj nasi pracownicy gospodarczy są w Orzeszkowie, wożą żwir na jedną z 
dróg i także mają uprzątnąć te gałęzie”. 
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Do punktu 12-go.  Zamknięcie obrad XXIX Sesji Rady Gminy Hajnówka. 
Wobec braku innych spraw Przewodniczący zamknął obrady XXIX sesji Rady Gminy 

Hajnówka. 

 

 

Protokołowała: 

Taisa Własiuk 

 

 Przewodniczący Rady  

 

      Jarosław Kot 

 

Hajnówka, 1 czerwca 2022 r. 


